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A biztos szerint n ő a b i z o n y t a l a n s á g 
Betegeket u t a s í t a n a k el egyes k ó r h á z a k a f i n a n s z í r o z á s hiányossága m i -
a t t , de Szentesen ez n e m f o r d u l h a t elő - ígéri Weisz Péter. A z ö n k o r -
m á n y z a t i b i z t o s n a k 2007 májusától év v é g é i g sikerült nullszaldóssá t e n n i e 
a z i n t é z m é n y t , a z ó t a a z o n b a n a z 0 E P 1 0 0 m i l l i á r d o t v o n t el a k ó r h á z a k -
t ó l , a szentesitől 250 m i l l i ó t . A biztos m a r a d , most új jelentést k é s z í t , és 
a z M S Z P - s e x m i n i s z t e r t , Rácz J e n ő t idézi - aki szerint most v a n n a g y b a j -
ban a z egészségügy. 

JteKűS AWBSAS 
Több mint egy éve dolgozik a szente-
si Dr. Bugyi István Kórház pénzügyi 
helyzetének megszilárdításán Weisz 
Péter. A debreceni egészségügyi köz-
gazdászt 2007 m á j u s á b a n bízta meg 
a feladattal a Csongrád Megyei ön-
kormányzat . Hetente több napot tölt 
Szentesen, és a teljes átvilágításért 
felel. Biztost á l ta lában rövid időre 
szokás megbízni, ö azonban lassan 

a gyógyítástól; ennyi az OEP-kassza 
aktívuma, amelyből most talán vissza-
osztanak 4 és fél milliárdot, decembe-
rig. Tőlünk 250 milliót vontak el, ez kö-
zel tíz százalék. Az összes kórház száz 
napon túli tartozásállománya mostan-
ra meghaladta a 100 milliárd forintot. 
Tehát nem a szentesi kórház, hanem 
az egészségügy van bajban. Mielőtt azt 
mondaná, hogy pénzügyi szakember 
létemre politizálok, hozzáteszem: ezt a 

H s z i r b i k a 250 millióról 
A legutóbbi közgyűlésen is szó volt a kórházról. Szirbik Imre szentesi polgármester 
a biztosi jelentésre hivatkozva mondta azt, ha már a 960 milliót közelíti a teljes 
szentesi tartozásállomány, adjon a megye a legsürgősebb kiadásokra 250 millió 
forintot. A jobboldalon Vidovicsné Szabó Tünde hasonló javaslattal állt elő, de 
végül a 100 millió forintos segítség sem kapta meg a többséget. Szirbik szerint 
a megye vezetése úgy tesz, mintha szándékosan le akarná gyöngíteni a szentesi 
kórházat, „hogy egy másik intézményt hozzon helyzetbe". 

másfél éve dolgozik a kórházban. Va-
jon tud-e segíteni az intézményen? -
teszi föl a kérdést a laikus szemlélő 
és a beteg. 

- A kórház 2007. december 31-ére, 
komoly áldozatok árán nullszaldós lett 
- feleli a kérdésre Weisz Péter. -
2008-ban azonban mostanáig százmil-
liárd forintot tartott vissza a kormány 

diagnózist nem én állítottam föl, ha-
nem Rácz lenö, a veszprémi kórház 
igazgatója a minap. 0 pedig a jelenlegi 
kormány korábbi, MSZP-s egészség-
ügyi minisztere volt. 

A kórházszövetség, több szakmai 
szervezettel együtt, jelentést fogalmaz 
a helyzetről a minisztériumnak. Weisz 
hozzáteszi: a szakma ezzel együtt 

A Z ALGYŐI RÁKÓCZITELEP LAKÓI VÁRJÁK AZ M43-AST 

Tanyákat köt 
a városhoz a sztráda 

WEISZ PÉTER ÖNKORMÁNYZATI BIZTOS (JOBBRÓL) A KÖZGYŰLÉS SZÜNETÉBEN. TAVALY 
DECEMBERRE KIHOZTA A KÓRHÁZBÓL A MAXIMUMOT, MÉGSEM KÖSZÖNHETETT LE 
P O S Z T J Á R Ó L Fotó: Karnok Csaba 

nem egyformán viszonyul a helyzet-
hez. - A kórházak túlnyomó többsége 
úgy döntött, hogy a teljesítményvolu-
men-korláton felül nem lát el beteget, 
mert nem kap erre pénzt. Ez nálunk 
még nem fordult elő, és ha rajtunk, a 
kórházon múlik, nem is fog, olyan 
döntést nem hozunk, amely a gyógyí-
tó munka színvonalát veszélyeztetné -
mondja a biztos. 

Ami a kórház adósságát illeti, a 
biztos most nem akart számot mon-
dani: készít egy előterjesztést a me-
gyének, amelyet a közgyűlésen hoz-
nak nyilvánosságra. Kérdés: a jelen-
legi f inanszírozási helyzetben tény-
leg veszélybe kerülhet-e a súlyponti 
szerep? 

- A kórházvezetéssel együtt én is 
azon leszek, hogy súlypontiként mű-
ködjön a Dr. Bugyi István Kórház. A 
helyi döntéshozók mozgásterét beha-
tárolják a rendeletek, épp most ké-
szül egy tervezet a minisztériumban, 
amely tudomásom szerint tovább 
csökkenti a súlyponti kórházak szá-
mát, és teljesíthetetlen feltételeket tá-
maszt. Nem a helyieken, nem az ön-
kormányzaton múlik, ha a súlyponti 
szerep veszélybe kerül. 

Weisz ezzel együtt hisz abban, hogy 
lesz rendes egészségügyi finanszíro-
zás Magyarországon, hiszen a betege-
ket meg kell gyógyítani. Azt is várja, 
hogy a minisztérium visszaadja a fö-
löslegesen beszerelt hatszáz széf árát, 
ami 4 és fél millió forint, és hogy vala-
ki fölemelje a kezét, és vállalja a fele-
lősséget, amikor kiderül, rossz egy 
döntés. • 

Várják az A l g y ő h ö z t a r t o z ó Rákóczi-
telep lakói az M43-as megépültét. A z 
ottani félszáz család z ö m e - például 
a Frányó házaspár vagy a húszéves 
Kovács A n n a - arra s z á m í t , h o g y a 
tanyai élet előnyeinek élvezete m e l -
lett a m o s t a n i h o z képest feleannyi 
idő alatt j u t h a t n a k a városba. 

úiszÁszi l t o m 
„M43-as autópálya, 9+700 - 18-400 
km sz. közti szakasz, valamint csatla-
kozó építmények. Befejezés: 2010. au-
gusztus 31." - olvasható a 47-es út szé-
lére kitett táblán. A centit még nem 
vágják, a visszaszámlálást még nem 
kezdték el, de a táblától jó 20 kilomé-
terre, a Tiszán túli Rákóczitelepi ta-
nyák lakói között ál landó téma az új 
híd és az autópálya építése. 

- Két napja járok erre: előkészítjük a 
terepet a híd cölöpözését végzőknek -

magyarázza Kispéter Tibor, a Szeviép 
egyik teherautójának sofőrje. Mutatja 
a forgalmassá lett Rákóczitelepnél, a 
Tisza felé kanyarodó úton a fél kilomé-
terrel odébb magasodó földkupacokat. 
Ott a régészek befejezték a munkát -
két év múlva már autók suhannak az 
addigra megépülő aszfaltcsíkon. 

Tereza vegyesbolt. Ez maradt az 
egykori Rákóczi téesz központjából 
meg a barakképület. 

- Mikor 1982-ben az akkori 
ÁFÉSZ-boItban kezdtem, kétszer-há-
romszor nagyobb volt a forgalom, 
mint manapság - mondja Patai Pálné. 
A vegyesboltos kávét főz az úton já-
róknak. Azt mondja: érezhetően meg-
nőtt a forgalom az utóbbi napokban. 
Reméli, így lesz ezután is, hiszen kö-
zeli az autópálya, meg azt beszélik a 
népek, körforgalomból lehet majd az 
előttük elnyúló útra hajtani. 

AZ ÚTÉPÍTŐK MÁR A TISZÁN TÚL IS DOLGOZNAK: AZ ÚJ HÍD CÖLÖPÖZÉSÉHEZ KÉSZÍTIK 
ELÖ A TEREPET. ÉLÉNKEBB A FORGALOM A RÁKÓCZITELEPI TEREZA VEGYESBOLTBAN IS 

Lejárót, pontosabban egy egysze-
rűbb lehajtót harcolt ki Algyő a Tiszán 
túlon élő lakosainak - tudtuk meg 
Nagypál Miklóstól. A nagyközség pol-
gármesteri hivatalának műszaki szak-
embere szerint jobb lesz Rákóczitelep 
megközelíthetősége a nagyközségből 
is, nem kell majd a rossz minőségű 

• §g| Néhol csak lépésben 
7 7 lehet haladni, annyira 

hullámosra gyűrődött az út. 
Kovács Anna 

„négyszámú" közúton zötykölődni, 
hanem'az autópályáról lehet majd le-
hajtani. 

Rákóczitelepen állandó témája a 
beszélgetéseknek, hogy nagyon rossz 
az Algyőt Maroslelével összekötő, 
amúgy 4413-as számú út burkolata. De 
azt is beszélik, hogy a korábban iro-
dának használt barakkban az útépí-
tők szállása lesz - adja tovább a hal-
lottakat Kovács Sándorné Zsuzsika. 

- Kint a 40 kilométeres sebességet 
ajánló tábla, de néhol t s a k lépésben 
lehet haladni, annyira hullámosra 
gyűrődött az út - osztja meg velünk 
tapasztalatát az unoka, a húszéves Ko-
vács Anna. ö és öccse nyolcadikig az 
algyői általános iskolába járt, Volán 
busszal. A menetrend ennek az iskolá-
nak a becsengetéséhez igazodik, mos-
tanában is legalább egy tucat gyerek 
utazik a busszal. Most, hogy ő a MIOK 
felsőfokú szakképző hallgatója, az 
öccse pedig az Eötvös-gimi diákja lett, 
autóval kell Szegedre ingázniuk, mint 
a közeli tanyákon élő 5-6 sorstárs kor-
társuknak. - Tegnap például 45 percig 
tartott a 22 kilométeres út - dohogott a 
jogi asszisztensnek tanuló, de egye-
temre pályázó lány, aki reméli, az új 
úttal felértékelődik ez a terület. Így 
abban is bízik, hogy az illetékes cég 
érdemesnek találja az itteni tanyákon 
lakó internetezőket kiszolgálni, példá-
ul egy új jelerösítővel. 

- Dolgozunk az egész megyében, de 
Budapesten is - árulja el a mézeska-
lácsház-szerü Frányó-tanya háziasszo-« 

MEGÁLLT AZ IDŐ. - Nekem mind-
egy, mi épül itt. A feleségem egy 
évig betegeskedett, most halt meg 
- legyint Molnár István, aki a 
„Dög-Tiszához", vagyis a holtághoz 
közeli tanyájára 1972-ben költö-
zött. ö megszokta már, hogy a pos-
táért és az artézi vízért Rákóczi-te-
lep „központjába", a vegyesbolt-
hoz kell zarándokolnia, hivatalos 
ügyei intézése miatt pedig 13 kilo-
méterrel távolabbra, Algyőre kell 
buszoznia. 

nya. Arany Margó és párja, Frányó Ist-
ván munkabiztonsági ügyekkel foglal-
kozik. A városból a csend és a nyuga-
lom vonzotta őket a tanyára. Most an-
nak örülnek, hogy a tanya előnyeinek 
élvezete mellett nemcsak az internet, 
hanem az épülő út miatt is könnyeb-
ben bekapcsolódhatnak majd az or-
szág vérkeringésébe. 
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